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Válasz a Kf3145. számú „Miért nem foglalkozik a Kormány
a tavalyi izraeli kémrepül őgépek illegális berepülésével? ”
című írásbeli kérdésr e
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országgyűlési képviselő

Budapest

Tisztelt Képviselő Úr!

A Kormány számára természetesen rendkívül fontos Magyarország légterének
biztonsága, éppen ezért a kérdésében feltételezettekkel ellentétben foglakoztunk az izrael i
repülőgépek berepülésével .

Ahogyan az Ön által is ismeretes 2010 . március 17-én két izraeli katonai repülőgép
repült be hazánk légterébe. Az izraeli féltő l kért tájékoztatás szerint egy több NATO országot
magában foglaló, nagy távolságú navigációs és kiképzési repülés végrehajtására került sor . A
repüléshez szükséges kérelmeket jóval a szükséges határid ő előtt továbbították és a
diplomáciai engedélyeket minden országból, így hazánktól is megkapták. Mint kiderült
azonban ez az engedély hazánk részéről szabálytalanul került kiadásra . Az eljárás során
ugyanis az engedélyező Nemzeti Közlekedési Hatóság a törvényi el ő írásokat megszegve ne m
kérte be az illetékes katonai nemzetbiztonsági szolgálat, a Katonai Felderít ő Hivatal
hozzájárulását.

Sajnálatosan ez nem egyedi eset volt, hanem egy éveken át tartó jogellenes gyakorla t
egyik eleme. 2007-ben ugyanis az akkori kormányzat a HM Katonai Légügyi Hivatal t
megszűntette, így ezt követ ően — jogutód szervezetként — az NKH vette át a katonai légügy i
hatósági engedélyek kiadását is. Az átalakítás eredményeként azonban 2007-ben megszűnt a
hatóság engedélykérési gyakorlata a KFH irányába, vagyis a hatósági engedélyek kiadás a
jogszabályellenesen történt egészen 2010 . március 22-ig . Ekkor feltehetően az említett ese t
miatt a hatóság helyreállította a jogszerű gyakorlatot .

Ez azonban közel sem elegendő . Az ehhez hasonló esetek elkerülése végett szüksége s
a vonatkozó jogszabályok felülvizsgálata, az engedélyezési eljárás pontosabb meghatározása
és szigorú betartatása . Ennek megfelel ően már tavaly sor került a légiközlekedésr ől szóló
törvény módosítására, illetve most zajlik a magyar légtér igénybevételér ő l szóló 4/1998 . (I.
16.) Korm. rendelet felülvizsgálata, mellyel kapcsolatban a honvédelmi tárca már egyeztetet t
a területért felelős minisztériummal .

Megengedhetetlennek tartjuk, hogy légterünkben a katonai vezetés, hírszerzés é s
elhárítás tudta nélkül egy idegen állam légi gyakorlatot hajtson végre . Ezért is tartottuk
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fontosnak, hogy miel őbb helyet találjunk a három dimenziós radarrendszer harmadi k
elemének. Ez ugyanis elengedhetetlen ahhoz, hogy lássunk minden hazánk légterébe
berepülni kívánó légi járművet és ezáltal biztosítsuk, hogy az engedélyünk nélkül senki ne m
léphet hazánk légterébe .

Budapest, 2011 . május 23-án

Tisztelettel :

r . Hende Csaba
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